
Referat bestyrelsesmøde 
 

Afbud: Vibeke fra børneslottet 

 

Fremmødte: Diana, Jan, Anders, Solveig, Jette, Mette, Mads, Morten, Lone, Irma (pæd.leder 

Elmehøj), Sandra, Katrine (suppleant Elmehøj) Helle, Julie 

 

1. Præsentation af Elmehøj 

2. Nyt fra dagtilbuddet: Ny pædagogisk leder i Bushøj ansat fra dags dato , Kim Lagoni 

er startet som pædagogisk leder i Kræmmerhuset. Hos Rygården er der en 

konstitueret pædagogisk leder, og det er det der kan siges om ledelsessituationen for 

nu. 

I dagtilbuddet arbejdes der med etablering af nye fagteams ift. Stærkere 

læringsfællesskaber. Det bliver præsenteret senere.  

3. Næste møde er den 27/11 

4. Der blev taget billeder 

5. Forslag vedrørende uddelegering af to bestyrelseskompetencer til forældrerådene - 

det drejer sig om 1) indstillingsret ved ansættelse af personale - dvs. Der er en med 

fra forældrerådet når der ansættes personale, ikke et bestyrelsesmedlem. 2) 

fastlæggelse af principper for retningslinjer af lokaler udenfor åbningstid - dvs. At det 

besluttes i forældrerådet, og ikke i bestyrelsen.   

- Det besluttes på bestyrelsesmødet at disse to kompetencer uddelegeres til 

forældrerådene. Forældrerådene informeres om dette ved mødet d. 27/11 

6. Kommunikation i bestyrelsen - Hvad er formålet med vores kommunikationsaftale, og 

hvordan kommunikere vi? Vi diskuterede intern og ekstern kommunikation på 

bestyrelsesmødet. Jan og Anders vil udarbejde en kommunikationsplan/ Principper 

for kommunikation. 

7. Aftale: Det aftales at det tydeliggøres i referatet hvad der skal tages med videre i 

forældrerådene efter hvert møde.  

8. Der skal arbejdes med udarbejdelse af forældresynspunkter på temaerne “børnesyn- 

dannelsesbegreb” samt “fusion og mangfoldighed” næste møde d. 27/11. - 

Temaerne skal drøftes i forældrerådene ved næste møde (27/11) og synspunkterne 

herfra drøftes efterfølgende på bestyrelsesmødet. 

9. Forslag om nedsættelse af udvalg vedrørende temaerne der skal diskuteres på de 

kommende møder.  

På Mødet d. 16/3 er det temaerne “Krop og bevægelse” og “sanseintegration” 

På mødet d. 26/5 “er det temaet “krop, bevægelse, sundhed og kost”  

- tænk over hvorvidt det kunne være en god ide at nedsætte udvalg til de forskellige 

temaer til næste bestyrelsesmøde.  

10. Budgetoplæg ved Freddy Fisker 

Budget 2019: Grundet fusionen af de to dagtilbud forventes det at skåde-højbjerg 

dagtilbud kommer ud af 2019 med underskud på 935.000 kr. - reelt set kun 250.000 

kr. i akkumuleret underskud, da der er lidt akkumuleret overskud fra sidste år. 

Dagtilbuddet holder sig indenfor grænsen af acceptabelt underskud. Der vil blive kørt 

stram styring af økonomien resten af året, det går dog ikke ud over personalets 

løn/normering, men derimod ting der skal købes/vedligehold. Der er allerede lavet 



normeringstilrettelser til det faktuelle børnetal. 

Budget 2020: ikke nye besparelser i det nye budget for 2020.  

11. Kommende normeringer - 4,5 pædagog timer pr. uge pr. bhv. Barn og 9,5 time pr. 

uge pr. Barn i vgs. - Normeringen er ens i hele Skåde-Højbjerg DT 

12. Foreslag til kommende budget 2020 fra Diana og Freddy:  

1) Oprettelsen af en fællespulje (til vedligehold) for hele dagtilbuddet i stedet for at 

pengene kun er fordelt ud til hver institution. Der tages en større pulje fra til 

bygningsvedligehold, så daginstitutionerne kan få ordnet nogle større ting. Denne 

pulje administreres af DTL.  

2) I det kommende budget tages først penge fra til lønninger, og resten der er tilbage 

skal fordeles til andre poster. Andre år har det været den omvendte måde man har 

anskuet budgettet på. 

Andre kommentarer til budgettet: Århus kommune sætter ikke penge nok af til el, 

vand og varme, og det tager af dagtilbuddets budgetter, fordi man ved at der bliver 

brugt mere end man har. Der er brugt mange penge på vikarer pga. sygdom. 

13. Principper for budget: Der skal tages stilling til principper for budget i bestyrelsen til 

næste møde (27/11) - Eksempel på et princip for budget: skal der være en ens 

normering i hele dagtilbuddet? udgangspunktet for nomeringen er nævnt i pkt. 11. 

Principper for budget skal diskuteres på kommende forældrerådsmøde og 

drøftelserne skal tages med tilbage til bestyrelsesmødet d. 27/11 

14. Opsummering af de emner der skal informeres om/diskuteres på 

forældrerådsmødet d. 27/11: 

1) Forældrerådene informeres om de to bestyrelseskompetencer der er givet 

videre til forældrerådene (se pkt. 5) og forældrerådene informeres om 

principperne for kommunikation (ekstern kommunikation - se pkt. 6 samt den 

kommunikationsplan Anders og Jan laver) 

3) Temaerne “børnesyn- dannelsesbegreb” og “fusion og mangfoldighed” skal 

diskuteres - se pkt. 8 (Jan udarbejder et udkast til spørgsmål vedrørende 

temaerne så alle ved hvad der skal diskuteres i forældrerådene) 

4) Principperne for budget diskuteres i forældrerådet - se pkt. 13 

 

 


